

Trends datengetriebene Geisteswissenschaften



The research colloquium "Trends data-driven humanities" is a forum for the discussion of current approaches and new results of the German-speaking and international digital humanities, organized by [Prof. J. Berenike Herrmann](#).

Current projects are presented and new ideas tested.

The colloquium is aimed at all interested parties; students are very welcome.

The event takes place digitally (via WebEx) [every two weeks](#) (normally Thur 6 PM - ca. 7:30 PM Berlin time). The event language is primarily English.

- In each session, **material** provided in advance will be discussed (see **abstracts** linked in the [program](#)).
- You are warmly invited to **discuss the preparatory reading** in the wiki: questions, insights, comments (using the comment function at the individual abstract pages).
- At the beginning of the session there will be an impulse (usually a 10-20 min presentation) from the presenters, which will initiate the discussion.
- Click here for the [WebEx meeting](#) (access protected, interested participants from outside the FU Berlin will receive the link when request via e-mail to lisap@zedat.fu-berlin.de).

Registration by e-mail to berenike.herrmann@fu-berlin.de or lisap@zedat.fu-berlin.de.

+++++ Deutsch +++++

Das Forschungskolloquium "Trends datengetriebene Geisteswissenschaften" ist ein Forum für die Diskussion aktueller Ansätze und neuer Ergebnisse der deutschsprachigen und internationalen Digital Humanities. Dabei werden auch laufende Projekte vorgestellt und neue Ideen getestet.

Das Colloquium richtet sich an alle Interessierten; Studierende sind herzlich willkommen.

Die Veranstaltung findet digital (via WebEx) [im vierzehntägigen Rhythmus statt](#) (in der Regel donnerstags 18:00- ca. 19:30 Uhr Berliner Zeit). Veranstaltungssprache ist vor allem Englisch.

- In jeder Sitzung wird vorab bereitgestelltes Material diskutiert (siehe einzelne Abstracts [im Programm](#)).
- Die wichtigsten Fragen und Erkenntnisse aus der vorbereitenden Lektüre können hier im wiki dokumentiert werden (mit der Kommentarfunktion).
- Zum Auftakt der Sitzung wird es einen Diskussions-Impuls der Vorträger geben ([siehe Programm](#)), der das Gespräch anstößt.
- Hier geht's zum [WebEx Meeting](#) (Zugang geschützt, interessierte Teilnehmer von ausserhalb der FU Berlin bekommen den Link per E-Mail an lisap@zedat.fu-berlin.de).

Um Anmeldung per e-mail an berenike.herrmann@fu-berlin.de oder lisap@zedat.fu-berlin.de wird ebenso gebeten wie möglichst regelmässige Teilnahme, um einen verbindlichen Rahmen zu schaffen.

